
Protokół Nr XXXVU2009 
z XXXVI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 

odbytej w dniu 24 marca 2009 r. 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Łodzi. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 12:00 i trwała do godziny 15:45. 
Skład Rady Powiatu - 19 radnych. 
Obecnych - 19 radnych. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pkt 1. porządku obrad - Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego - Pan Ryszard Surowiec serdecznie 
powitał Radnych, Zarząd Powiatu, Pana Starostę, Pana Wicestarostę, Panią Skarbnik, Pana 
Sekretarza, Burmistrza Miasta Koluszki - Pana Sławomira Wochnę, Komendanta 
Powiatowego Policji - Nadkom. Jacka Banachowicza, Zastępcę Komendanta Powiatowego 
PSP - st. kap. Marka Dudę, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy - Pana Krzysztofa 
Błaszczyka, Dyrektora DPS w Wiśniowej Górze - Panią Ewę Wawrzonek, Dyrektora DPS 
w Lisowicach - Pan Ryszarda Hejchmana, Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie - Panią Urszulę Łużniak, Naczelników Wydziałów oraz wszystkich przybyłych 
na Sesję Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady stwierdził quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał 
przez Radę Powiatu. 

Pkt 2. porządku obrad - Przyjęcie porządku obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Pan Przewodniczący zaproponował, aby ze względu na obecność Burmistrza Miasta Koluszki 
pkt 13 realizowany był jako pkt 6, ponadto jako pkt 15 przyjęcie do porządku obrad 
dodatkowego punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu 
Powiatu do zawarcia umowy partnerskiej z Gminą Andrespol w ramach projektu 
"Rozbudowa Domu Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze" w ramach Osi Priorytetowej V 
Infrastruktura społeczna, Działanie V.2 Infrastruktura pomocy społecznej Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2007-2013. Ponadto zmianie 
ulegają niektóre wcześniej przekazane projekty uchwał oraz doprecyzowano prawidłowe 
nazwy uchwał. 
Poddano pod głosowanie przesunięcie punktów w porządku obrad, na co Rada wyraziła zgodę 
jednogłośnie przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - O. 
Poddano pod głosowanie wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały, na co Rada wyraziła 
zgodę jednogłośnie przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - O. 
Poddano następnie pod głosowanie przyjęcie porządku obrad, który został przyjęty 

jednogłośnie przy ilości głosów: "za" -19, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - O. 
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Przyjęty porządek przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
4. Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego do przygotowania wspólnego projektu pn.: "Muzeum w przestrzeni -
wielokulturowe korzenie regionu łódzkiego" w partnerstwie z innymi jednostkami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Zarządu Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego z realizacji programu współpracy Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego za 2008 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Łodzi w roku 2008 wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej na rok 2009. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania Powiatowego Komendanta 
Policji z działalności za 2008 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania Komendanta Powiatowego 
Państwowej Straży Pożarnej z działalności za 2008 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach I placówkach prowadzonych przez Powiat Łódzki W schodni 
w 2009 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 2831XXVII/2008 Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego z dnia 20 sierpnia 2008r. w sprawie sprzedaży w drodze 
przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomosci zabudowanej położonej w Gałkowie 
Dużym przy ul. Dzieci Polskich 12 - stanowiącej własność Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 2841XXVII/2008 Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego z dnia 20 sierpnia 2008r. w sprawie sprzedaży samodzielnego 
lokalu mieszkalnego znajdującego się w budynku gospodarczo - mieszkalnym, 
położonym w Gałkowie Dużym przy ul. Dzieci Polskich 12- stanowiącym własność 

Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego do Konkursu dla naboru nr 1 wniosków o dofinansowanie projektów 
w ramach Osi Priorytetowej V Infrastruktura społeczna, Działanie V.2 Infrastruktura 
pomocy społecznej Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego 
na lata 2007-2013 i złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pn. "Rozbudowa Domu 
Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze". 

15. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu do zawarcia umowy 
partnerskiej z Gminą Andrespol w ramach projektu "Rozbudowa Domu Pomocy 
Społecznej w Wiśniowej Górze" w ramach Osi Priorytetowej V Infrastruktura społeczna, 
Działanie V.2 Infrastruktura pomocy społecznej Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Łódzkiego na lata 2007-2013. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmIany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
na lata 2007 - 2015. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w "Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2007 - 2015" przyjętego uchwałą nr 2471XXIV/2008 Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego z dnia 29 maja 2008 roku. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Brójce w 2009 roku. 
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19. Podjęcie uchwały w spraWIe zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
w2009 roku. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
w2009 roku. 

21. Odpowiedzi na interpelacj e i zapytania. 
22. Wolne wnioski i sprawy różne. 
23. Zamknięcie obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 3. porządku obrad - Przyjęcie protokołu Z XXXV Sesji Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady, zapytał 
czy są uwagi do jego treści. Uwag nie zgłoszono, protokół został przyjęty jednogłośnie 
przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - o. 

Pkt 4. porządku obrad - Sprawozdanie Z prac Zarządu w okresie 
międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o przedstawienie informacji z prac Zarządu 
w okresie międzysesyjnym. 

Pan Piotr Busiakiewicz - Starosta Łódzki W schodni poinformował, że Zarząd odbył 6 
posiedzeń. Z pięciu przygotowana została informacja pisemna (stanowi załącznik nr 3 
do protokołu). Odbyły się jeszcze dwa posiedzenia Zarządu, na których podjęte ważniejsze 
decyzj e, to: 

w dniu 20 marca 2009r.: 
Zarząd podjął uchwały w sprawie: 

- przedłożenia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego za 2008 rok, 
wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny przez Dom Pomocy Społecznej 

w Wiśniowej Górze w 2009r. 

w dniu 23 marca 2009r.: 
Zarząd podjął uchwały w sprawie: 

zatwierdzenia trybu udzielenia zamOWlema publicznego, treści ogłoszenia 

o przetargu oraz specyfikacji istotnych warunków zamówienia w postępowaniu 
o zamówienie publiczne na wykonanie kompleksowej dokumentacji projektowej, 
budowlano - wykonawczej, dla zadania inwestycyjnego pn. "Termomodemizacja 
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Koluszkach", 

- opinii dotyczącej drogi powiatowej nr 3304E ul. Gen. Sikorskiego na odcinku 
od ul. Partyzanckiej do ul. Warszawskiej na kategorię drogi krajowej nr 71 
w Pabianicach w Powiecie Pabianickim. Zarząd wydał pozytywna opinię 

w przedmiotowej sprawie, 
upoważnienia osób do podpisania porozumienia z Wojewodą Łódzkim dotyczącego 
powierzenia i finansowania niektórych zadań związanych z kwalifikacj ą woj skową 
w 2009r., 
zatwierdzenia wyboru najkorzystniejszych ofeli w postępowaniu o zamówienie 
publiczne "Wykonanie operatów szacunkowych". 
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Zarząd podjął inicjatywy uchwałodawcze w sprawie: 
- upoważnienia Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego do zawarcia umowy 

partnerskiej z Gminą Andrespol w ramach projektu "Rozbudowa Domu Pomocy 
Społecznej w Wiśniowej Górze" w ramach Osi Priorytetowej V Infi:astruktura 
społeczna, Działanie V. 2 Infrastruktura pomocy społecznej Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2007 - 2013. 

Zarząd przyjął autopoprawki do projektów Uchwał Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
w spraWIe: 

- zmiany w "Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2007 
- 2015" przyjętego uchwałą nr 2471XXIV/2008 Rady Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego z dnia 29 maja 2008 roku, 
- zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2007 - 2015, 

Zarząd podjął decyzję o podpisaniu umów w sprawie: 
- pomocy finansowej na funkcjonowanie stanowisk pracy Wydziału KiSO 

w Koluszkach, 
pomocy finansowej na dofinansowanie zadań z zakresu administracji 
architektoniczno- budowlanej, 
pokrycia części kosztów związanych pomieszczeniami biurowymi znajdującymi się 
w Koluszkach przy ul. Brzezińskiej 32, 
zawarcia umowy z Dyrektorem PODGiK na wykonanie numerycznej mapy 
zasadniczej dla 3 obrębów Miasta Tuszyna. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Pan Jerzy Kabat w związku z informacją, iż Zarząd przyjął roczny plan etatów na 2009 rok, 
zapytał jaka zmiana nastąpiła w porównaniu do roku ubiegłego. 

Odpowiedzi udzielił Pan Sekretarz, który powiedział, iż zmiana jest niewielka, nastąpiło 
zwiększenie zatrudnienia o pół etatu w Wydziale Komunikacji i Spraw Obywatelskich. 

Pkt 5. porządku obrad - Interpelacje i zapytania. 

Pan Andrzej Opala powiedział, że kilkakrotnie zwracał uwagę na fatalny stan dróg 
w Justynowie, Gałkowie Dużym i innych. Zapytał, czy Starosta w tej sprawie występował 
do zarządców dróg. Stan tych dróg jest fatalny, istnieje zagrożenie bezpieczeństwa w ruchu. 
Zapytał, czy sąjakieś ustalenia, terminy łatania dziur. 

Odpowiedzi udzielił Pan Dariusz Łukowiak - Naczelnik Wydziału RGRiOŚ. Powiedział, 
że są zgłoszenia mieszkańców, pisma świadczące o tym, iż drogi na terenie gminy Andrespol 
i Nowosolna a także na terenie gminy Koluszki, są w złym stanie. Zgłoszenia 

te są przekazywane do zarządcy dogi. Są również uwagi, co do oznakowania. Zapowiedziane 
są kontrole oznakowania na terenie Powiatu przez Łódzki Urząd Wojewódzki. Gmina Brójce 
łata dziury, na ile pozwalają warunki. Dziennie 7-10 ton asfaltu jest wbudowywane w drogi. 
Niestety stosowna technika nie zawsze daje efekty i utrzymanie dróg w przejezdności staje się 
niemożliwe. 

Pan Starosta powiedział, że wskutek zabiegów, żeby znaleźć odpowiedź jak można jak 
najszybciej reagować na potrzeby, powstał wniosek o współfinansowanie sprzętu, który 
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umożliwi sprawniejszą naprawę dróg. Dodał ponadto, iż istnieją braki w oznakowaniu, gdyż 
są kradzione. 

Pan Opala zwrócił uwagę na głębokie wyrwy w nawierzchniach, które powinny być 
natychmiast załatane. Stwarzają one niebezpieczeństwo na drogach. Odniósł się do propozycji 
zakupu remontera dla gminy Brójce. Zaproponował zastanowienie się nad formą pomocy 
dla pozostałych gmin. 

Pkt 6. porządku obrad - Podjęcie uchwały w svrawie wyrażenia zgody 
na przystąpienie Powiatu Łódzkiego Wschodniego do vrZVf!otowania 
wspólnego projektu pn.: "Muzeum ni przestrzeni - wielokulturowe korzenie 
regionu łódzkiego" w partnerstwie z innymi jednostkami. 

Pan Marek Jarzębski - Wicestarosta Łódki Wschodni powiedział o projekcie pod nazwą 
"Muzeum w Przestrzeni". Na komisjach padały pytania, na które nie potrafiono 
odpowiedzieć, w związku z czym zaproszono Burmistrza Miasta Koluszki, który udzieli 
szczegółowych odpowiedzi oraz przedstawiona zostanie prezentacja multimedialna. 

Pan Sławomir Wochna - Burmistrz Miasta Koluszki powiedział, że projekt ten był 

przedmiotem obrad Sejmiku Wojewódzkiego i wzbudził duże zainteresowanie. Jest to projekt 
określany jako jeden z kluczowych projektów turystycznych dla Województwa Łódzkiego 
i ma szanse wejść do IPI i uzyskać dofinansowanie już w fazie projektowania. W obecnej 
fazie jest to koncepcja, wstępny zarys projektu, który można zrealizować. Jeśli 

zdecydowanoby się wspólnie złożyć ten projekt, byłyby duże szanse na uzyskanie 
dofinansowania. Omówiona została zawartość merytoryczna - jest to projekt turystyczny 
oparty na wydarzeniu historycznym - Bitwie Łódzkiej, główne koszty wiążą się z drogami 
dojazdowymi, utworzenie parkingów przy miejscach pamięci na terenie Powiatu. Turystyka 
jest ważną gałęzią gospodarki narodowej, projekt może stać się zalążkiem turystyki na terenie 
Powiatu. Stroną projektu jest również promocja gmin i powiatu. 

Pani Agnieszka Ławniczak - Janeczek - pracownik Urzędu Miejskiego w Koluszkach 
uszczegółowiła założenia projektu. Muzeum w Przestrzeni - Wielokulturowe Korzenie 
Regionu Łódzkiego, to ogromny projekt, który skupia bardzo dużo partnerów, miedzy innymi 
Gmina Brzeziny, Miasto Brzeziny, Gmina Dmosin, Gmina Jeżów, Gmina Koluszki, 
Konstantynów Łódzki, Gmina Rogów, Nadleśnictwo Brzeziny z siedzibą w Kaletniku, Powiat 
Brzeziński, Powiat Łódzki Wschodni. Dodatkowo partnerem jest Muzeum Historii Miasta 
Łodzi oraz Stowarzyszenie Mroga, które wspomagają przy realizacji, nie będą beneficjentami. 
Wielokulturowość jest związana z rozwojem przemysłu włókienniczego. Powstał tu ośrodek 
wielokulturowy, wielonarodowościowy, wielowyznaniowy. 
Głównym celem projektu jest stworzenie produktu turystycznego, związanego z edukacją 
i kulturą. Będzie bazował na wydarzeniach związanych z I Wojną Światową. Będzie 
ukazywał miejsca i obiekty związane z Operacją Łódzką z 1914 roku. Również będziemy 
mogli się zapoznać z wielokulturowością regionu, bogatym dziedzictwem kulinarnym 
regionu, stworzenie szlaku turystycznego o tematyce historyczno-militarnej z elementami 
edukacji i kultury. Wśród szczegółowych celów wymieniona została popularyzacja wiedzy 
historycznej, mało osób wie, że była jedna z największych bitew manewrowych. Celem jest 
uporządkowania cmentarzy woj ennych, które są mocno zdewastowane, oznakowanie ich, 
wykonanie ogrodzenia i wyznaczenie kwater oraz ustawienie tablic informacyjnych. 
W naszym regionie znajdują się nekropolie wyznaniowe, dodatkowo szlak dziedzictwa 
kulinarnego, restauracje, izby regionalne. W wyniku tych działań ma dojść do rozwoju 
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infrastruktury turystycznej. Brakuje ścieżek rowerowych i pieszych, należytego oznakowania 
szlaków, miejsc postojowych. Należy poprawić jakości istniejącej infrastruktury. Jeśli 

poprawi się dostępność komunikacyjna, powstaną bazy noclegowe i restauracje, istnieje 
możliwość rozwoju agroturystki, rozpocząłby się ruch turystyczny, można sprzedawać 
pamiątki, wypożyczać rowery. Można dokonać rozwoju różnych form turystyki. Można 
organizować rekonstrukcje walk. Pani Janeczek omówiła propozycje produktów 
turystycznych. Projekt to przede wszystkim promocja Regionu Łódzkiego. Można 

przyciągnąć turystów z Polski i zagranicy. Rozwijanajest strona internetowa, na której można 
skorzystać z praktycznych informacji dla turysty. Zrealizowano film dokumentalny, 
konferencję międzynarodową popularno naukową, w której uczestniczył Vicemer Miasta 
Verdun. Przekazał on cenne doświadczenia swojego regionu. Było kilka spotkań wymiany 
młodzieżowej projektowanym szlakiem. Podsumowując powiedziała, że region ma dużo 
do zaoferowania. Nasz region jest słabo zagospodarowany turystycznie. Rozwój turystyki 
stwarza Możliwość zarobku dla mieszkańców. Jest to dochodowa branża. Projekt może 
integrować całe województwo łódzkie, mogą się przyłączyć pozostałe gminy. Następnie 
wyświetlony został film dokumentalny dotyczący Bitwy Łódzkiej z 1914 roku. 

Pan Przewodniczący podziękował za przedstawioną informację. 

Pan Andrzej Opala powiedział, że po prezentacji jest inny ogląd na projekt. Zapytał, o sprawy 
współfinansowania, chodzi o przebudowę mostu i drogi w Lisowicach. Czy Lisowice są 
w jakiś sposób związany z bitwą. Druga rzecz, Burmistrz odpowiadając Stowarzyszeniu 
Rozwoju Gałkowa Małego mówił, że budowa ścieżki rowerowej jest możliwa w ramach tego 
projektu. Pan Opala powiedział, że zabiegał o przebudowę tej drogi, zapytał, dlaczego 
np. w WPI nie znajduję się propozycja ścieżki rowerowej i przebudowa drogi w Gałkowie. 
Zaproponował skorzystanie z tych środków na taki cel. 

Pan Burmistrz powiedział, że projekt jest w fazie początkowej. Na etapie pozyskiwania 
partnerów. Gdy zawarte zostanie porozumienie będzie startowanie w konkursie otwartym. 
Wiele z projektów było nieprzemyślanych, z wiadomości posiadanych wynika, że będą spore 
środki jeśli chodzi o program IPI. Jeśli zakwalifikujemy się do etapu będzie tworzona 
dokumentacja techniczna. Będą możliwe zmiany, chciano pokazać, że jest to projekt, który 
majakąś ideę. Przystąpienie innych gmin i wskazanie innych zmian są możliwe. 

Pan Jerzy Kabat podziękował za determinację Burmistrza w pozyskaniu partnerów, 
koncepcję i zamysł projektu. Reprezentując Powiat jest moralny obowiązek wsparcia 
projektu. Temat projektu został szeroko sformułowany. Ma to służyć większemu zrozumieniu 
i współpracy, także między narodami. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opm11 Komisji Budżetu 1 Finansów 
oraz Komisji Polityki Społecznej. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz Przewodniczący 
Komisji polityki Społecznej poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Pkt 7. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 
Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego z realizacji programu współpracy 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2008 rok. 

Pani Iwona Walter-Wisiałkowska - Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
z realizacji programu współpracy Powiatu Łódzkiego Wschodniego z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
za 2008 rok. Zgodnie z uchwałą Rady Powiatu dotyczącą programu współpracy Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego z organizacjami pozarządowymi Wydział PS zwrócił się 

do wszystkich jednostek organizacyjnych powiatu oraz wydziałów Starostwa Powiatowego 
z pytaniem czy była taka współpraca i w jakim zakresie. Informacj e przedstawione przez 
jednostki są zawarte w sprawozdaniu. Zostało to podzielone tematycznie. W części dotyczącej 
prowadzenia zadań przez Powiat ale realizowanych przez Wydziały Starostwa, są realizacją 
zadań poprzez upowszechnianie kultury i sportu, poprzez współorganizowanie, bądź objęcie 

( patronatem imprez. Rola powiatu sprowadza się do zakupu pucharów nagród, bądź 

organizowania opieki medycznej a także drobnych zakupów spożywczych. Imprez typowo 
sportowych było 9. 3.902,78 zł wydano na ten cel. Realizacja zadań z zakresu 
podtrzymywania tradycji narodowych oraz kultury sztuki, 4 imprezy 3.316,39 zł, to II 
wystawa stołów Powiatowych, X Artystyczny Przegląd Ruchu Seniora, Obchody Święta 
Powiatu, Jarmark Wojewódzki. Jeżeli chodzi o zadania z zakresu nauka, edukacja, oświata 
i wychowanie, to zrealizowano zadanie "Młodzież zapobiega pożarom", oraz zgłoszenie 
unijnego programu "Jestem, jesteś" na wniosek stowarzyszenia "Sercówka", zgłoszony 

do realizacji w 2009 roku. Ochrona i promocja zdrowia. Udostępniono nieodpłatnie salę 
konferencyjną w dniu 4 lipca, odbyła się konferencja na temat niesienia pomocy. 
Współpraca z organizacjami jest prowadzona głównie przez szkoły i placówki oświatowe. 
ZSP Nr 1, Nr 2 LO w Koluszkach, Specjalny Ośrodek Szkolno - Wychowawczy 
w Koluszkach. Ponadto Powiatowy Urząd Pracy Łódź - Wschód współpracował z fundacją 
"Inkubator" oraz stowarzyszeniem na rzecz rozwoju kapitału ludzkiego "Rezonans". PCPR 
współpracowało ze Stowarzyszeniem na rzecz osób niepełnosprawnych i Stowarzyszeniem 
Serc Jezusa i Maryi. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie Opilii Komisji Budżetu 1 Finansów 
oraz Komisji Polityki Społecznej. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz Przewodniczący 
Komisji polityki Społecznej poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 

Pan Jerzy Kabat powiedział, że organizacje pozarządowe mają ogromną rolę i na przyszłość 
warto zawrzeć informację ile organizacji jest zarejestrowanych, ile prowadzi działalność, ile 
starało się o środki i czy była jakaś kontrola. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 15, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Pkt 8. porządku obrad - Podjęcie uchwaiv w sprawie prZYjęcia sprawozdania 
z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Łodzi w roku 2008 
wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2009. 

Pani Urszula Łużniak: - Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Łodzi w roku 2008 wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej na rok 2009. Podstawa prawna się nie zmieniła. Zadania uległy częściowo 
rozszerzeniu, np. przeciwdziałanie przemocy w rodzinie. Struktura organizacyjna w zasadzie 
nie uległa zmianom, 10 osób zatrudnionych, wszystkie mają spełnione wymagania 
kwalifikacyjne. 
W sprawozdaniu ujęte zostały wszystkie zakresy działań. Pani Kierownik zwróciła uwagę 
na problemy. Jeśli chodzi o zapewnienie opieki dzieciom, to niepokój budzą dzieci powyżej 
12 roku z orzeczeniem o umieszczeniu w placówkach opiekuńczo wychowawczych, szanse 
na umieszczenie są niewielkie. Osiągnięcie standardów wiąże się z ograniczeniem miejsc. 
Jeśli chodzi zabezpieczenie opieki i wychowania dzieciom tego pozbawionych, dzieci 
umieszczane w pogotowiach rodzinnych jest ponad miarę. Kolejnym zadaniem i kolejną 
bolączką są domy pomocy społecznej. Warunki standardu są spełnione tylko w DPS 
w Koluszkach. Powiat dokłada do bieżącej działalności Domów Pomocy Społecznej, wynika 
to z niedoboru środków i coraz wyższych kosztów utrzymania przy blokadzie ustawodawcy 
w podnoszeniu kosztów. Pani Kierownik powiedziała jak: kształtują się koszty publikowane 
i faktyczne koszty utrzymania. Kolejny rozdział, to Zespól ds. Orzekania 
o Niepełnosprawności. W latach poprzednich były odpowiednie środki i skrócona została 
kolejka, osiągnięto orzekanie na bieżąco. Środki na ten rok są dużo niższe, dodatkowo 
ograniczono przepływ środków finansowych. Oznacza to ograniczenie liczby orzeczeń. Jeśli 
nie podniesiony zostanie budżet, to wydłużą się kolejki. Kolejną sferą są środki przeznaczane 
na osoby niepełnosprawne jeśli chodzi o turnusy rehabilitacyjne, środki są dalece 
niewystarczaj ące, oso by do staj ące odmowę są rozczarowane. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 1 Finansów 
oraz Komisji Polityki Społecznej. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz Przewodniczący 
Komisji polityki Społecznej poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 16, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Pkt 9. porządku obrad - Podjęcie uchwaiv w sprawie przyjęcia rocznef!O 
sprawozdania Powiatowego Komendanta Policji z działalności za 2008 rok. 

Komendant Powiatowy Policji powiedział o podstawowych zakresach działania Policji, 
zgodnie ze sprawozdaniem zawieraj ącym wszystkie dane, stanowiącym załącznik nr 7 
do protokołu. 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony 
Środowiska i Gospodarki oraz Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie Łódzkim 
Wschodnim. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki - Pan Jerzy 
Kabat poinformował, iż opinia Komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie Łódzkim Wschodnim - Pan 
Piotr Busiakiewicz - Starosta Łódzki Wschodni poinformował, iż Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

Głos zabrał Pan Jerzy Kabat. Z punktu widzenia działalności policji, nastąpił wzrost ilości 
przestępstw. Zapytał o przestępstwa gospodarcze, gdyż wzrost jest radykalny oraz 
o przestępczość nieletnich. 

Pan Komendant powiedział, że wzrost oznacza większą ilość wykrywanych spraw. Jest 
to wynikiem lepszej pracy policjantów. Przestępczość nieletnich się zmienia i przenosi się 
w inne sfery. Odniósł się do sytuacji etatowej w Policji. Ludzie nie garną się do pracy 
w Policji. Powiedział o promocji zatrudnienia w policji 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Pkt 10. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie przyjęcia 
sprawozdania Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

z działalności za 2008 rok. 

rocznego 
Pożarnej 

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP - st. kpt.Marek Duda przedstawił sprawozdanie 
stanowiące załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony 
Środowiska i Gospodarki oraz Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie Łódzkim 
Wschodnim. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki - Pan Jerzy 
Kabat poinformował, iż opinia Komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie Łódzkim Wschodnim - Pan 
Piotr Busiakiewicz - Starosta Łódzki Wschodni poinformował, iż Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Konrad Kobus zapytał jak wygląda współpraca Komendy Powiatowej PSP z jednostkami 
OPS. 

Pan Jarosław Suwalski zapytał o pełnienie przez straż zadań związanych z ratownictwem 
medycznym. 
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Pan Klemens Derach zapytał o środki przekazywane do poszczególnych jednostek 
Ochotniczych Straży Pożarnej. Jakiej wielkości są to środki i z czego to wynika, kto decyduje 
o przekazywaniu środków. 

Pan Duda powiedział, że jednostki OSP pomagają w pełnieniu straży. Powiedział 

o statystykach, gdzie w pierwszym działaniu na miejscu zdarzeń są w większości jednostki 
OSP, szczególnie jednostki włączone do krajowego systemu, czyli jednostki elitarne, 
wyposażone w sprzęt i przeszkolonych strażaków. Pomoc jest bardzo duża i profesjonalna. 
Od 1997 roku dopisano jednostkom straży kolejne działanie - ratownictwo medyczne. 
Organizowane są wspólne ćwiczenia służb - straży, policji i pogotowia. Jako Komenda 
Powiatowa wykonywane są te działania, jeśli chodzi o działalność medyczną. 
Jeśli chodzi o środki jest minimalna kwota bazowa, którą jednostka otrzymuje, w dużej 
mierze w pozostałej kwocie pozostaje wyjazdowość jednostki. Dotacja dotyczy jednostek 
z krajowego sytemu. Pozostałe jednostki nie są dotowane. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podj ęta jednogłośnie. 

(r Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
\, 

Pkt 11. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach l 

prowadzonych przez Powiat Łódzki Wschodni w 2009 roku. 

regulaminu 
placówkach 

Pani Iwona Walter-Wisiałkowska - Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
i placówkach prowadzonych przez Powiat Łódzki Wschodni. Nowelizacja Karty nauczyciela 
doprowadziła do tego, że należy dokonać zmian. Regulamin jest uchwalany na rok budżetowy 
i następuje zmiana w zakresie zapisów średnich wynagrodzeń. Nie proponuje się zmian 
odnośnie kwot, zostały one wynegocjowane i pozostają na takim samym poziomie. Zmiana 
jak zaistniała był zapis o dodatku motywacyjnym, że jest to między innymi zaangażowanie 
w czynności poza zajęciami, a to jest udział w komisjach egzaminacyjnych. To jest teraz 
w zakresie zajęć dydaktycznych nauczycieli. Pani Naczelnik ponadto powiedziała, 

( . że regulamin został ponownie skonsultowany ze związkami zawodowymi. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 1 Finansów 
oraz Komisji Polityki Społecznej. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz Przewodniczący 
Komisji Polityki Społecznej poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 2, uchwała została podjęta. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Pkt 12. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie zmiany Uchwalv 
Nr 2831XXVII/2008 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia 20 sierpnia 
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2008r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieof!raniczonef!o 
nieruchomości zabudowanej położonej w Gałkowie Dużym przy ul. Dzieci 
Polskich 12 - stanowiącej własność Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pan Bogusław Biliński - Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami omówił proj ekt uchwały w sprawie zmiany U chwały 
Nr 2831XXVII/2008 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia 20 sierpnia 2008r. 
w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 

zabudowanej położonej w Gałkowie Dużym przy ul. Dzieci Polskich 12 - stanowiącej 
własność Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Uchwał poprzednia wiąże się z przygotowaniem 
do sprzedaży lokali w budynku gospodarczym przy ul. Dzieci Polskich 12, są tam cztery 
lokale - jeden lokal mieszkalny, gdzie jest pierwszeństwo w sprzedaży oraz trzy lokale 
użytkowe, które należy sprzedać w drodze przetargu nieograniczonego. Podjęta uchwała 
miała błąd. Przygotowując procedurę sprzedaży zauważono, że przy lokalu użytkowym nr l 
rzeczoznawca popełnił błąd, schody wliczył dwukrotnie do powierzchni użytkowej komórki, 
która znajduje się na parterze oraz do powierzchni użytkowej poddasza. Powierzchnia 
użytkowa była zawyżona. Rzeczoznawca dokonał korekty powierzchni użytkowej, w związku 
z tym należało zmienić udziały. Te udziały prawidłowo wyglądają tak jak w projektach 
omawianej i kolejnej uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowała, 
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Pkt 13. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie zmiany Uchwalv Nr 
2841XXVII/2008 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia 20 sierpnia 
2008r. w sprawie sprzedaży samodzielnego lokalu mieszkalnego znajdującego 
się w budynku gospodarczo - mieszkalnym, położonym w Gałkowie Dużym 
przy ul. Dzieci Polskich 12- stanowiącym własność Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego. 

Pan Bogusław Biliński - Naczelnik wydziału BGiGN omówił projekt uchwały w poprzednim 
punkcie. Ten lokal jest lokalem mieszkalnym, jest już najemca, Rada powiatu zgodziła się 
na sprzedaż w trybie bezprzetargowym. Podobnie jak w przypadku poprzedniej uchwały 
następuje zmiana udziałów. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowała, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Pkt 14. porządku obrad - Podjęcie uchwaiv w svrawie wyrażenia zgody 
na przystąpienie Powiatu Łódzkiego Wschodniego do Konkursu dla naboru 
nr 1 wniosków o dofinansowanie projektów w ramach Osi Priorytetowej V 
Infrastruktura społeczna, Działanie V.2 Infrastruktura pomocy społecznej 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego 

na lata 2007-2013 i złożenia wniosku o dofinansowanie projektu 
pn. "Rozbudowa Domu Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze". 

Pan Wicestarosta omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego do Konkursu dla naboru m 1 wniosków o dofinansowanie 
projektów w ramach Osi Priorytetowej V Infrastruktura społeczna, Działanie V.2 
Infrastruktura pomocy społecznej Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Łódzkiego na lata 2007-2013 i złożenia wniosku o dofinansowanie projektu pn. "Rozbudowa 
Domu Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze". 
Pan Jarzębski powiedział, że pod koniec lutego został ogłoszony konkurs, którego 
rozwiązanie nastąpi w najbliższy piątek. Postanowiono zaproponować podjęcie takiej 
uchwały, ponieważ działania na przestrzeni miesięcy nie przyniosły efektów. Jest to szansa 
na uzyskanie środków. Przygotowane są wszystkie niezbędne dokumenty. Wyceniono 
realizację projektu na ok. 12 mln zł. Całość środków przeznaczonych na konkurs 
to ok. 20 mln zł na lata 2007 - 2013. Jest wariant drugi, w którym w przypadku nie uzyskania 
dofinansowania należy ograniczyć projekt i dokończyć budowę obiektów mieszkalnych. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów, Komisji 
Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki oraz Komisji Polityki Społecznej. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz Przewodniczący 
Komisji Bezpieczeństwa - Pan Jerzy Kabat oraz Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej 
poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pan Starosta wyraził nadzieję na uzyskanie tych środków. Jest to jedyna szansa na uzyskanie 
środków na budowę domu. Powiedział, ze temat był omawiany z Wojewodą Łódzkim. Temat 
RPO był również poruszany na Konwencie Starostów. 

Pan Bereziński stwierdził, że słuszne jest działanie, by wykorzystać każdą możliwą szansę 
na pozyskanie środków. 

Pan Starosta powiedział, ze w przypadki nie uzyskania środków, będzie realizowany 
ograniczony projekt. Powiedział o jego zakresie. 

Pan Opala przedstawił zdanie, że część mieszkalną można było realizować na przestrzeni 
poprzednich lat. W budżetach zabezpieczane środki na ten cel były przesuwane na inne. 

Pan Starosta powiedział, że środki te nie były wydatkowane, da w nadwyżce. Nie było sensu 
realizowania inwestycji w małych częściach i zaczynać np. od budowy szamba. 

Pan Wicestarosta powiedział, ze środki te skumulowały się. Środki własne muszą być 
zabezpieczone. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Pkt 15. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu 
Powiatu do zawarcia umowy partnerskiej z Gminą Andrespol w ramach 
projektu "Rozbudowa Domu Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze" 
w ramach Osi Priorytetowej V Infrastruktura społeczna. Działanie V.2 
Infrastruktura pomocy społecznej Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Łódzkiego na lata 2007-2013. 

Pan Wicestarosta powiedział, że jest to konsekwencją decyzji o przystąpieniu do konkursu. 
Wystąpiono do Gminy Andrespol z prośbą o rozważenie możliwości zawarcia umowy 
partnerskie i wnioskowano o dofinansowanie zadania w kwocie 500.000 zł. Gmina Andrespol 
wyraziła chęć podjęcia takiej współpracy, jednak dofinansowanie może wynieść 50.000 zł. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowała, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Pkt 16. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego 
Planu Inwestycyjnego na lata 2007 - 2015. 

Pani Barbara Ignatowska - Skarbnik Powiat powiedziała, że projekt uchwały jest 
konsekwencją podjętych przez Radę uchwał. Wprowadzone zostają do WPI dwa zadania 
inwestycyjne: "Muzeum w przestrzeni" - przebudowa szlaku turystycznego i przebudowa 
mostu, łącznie na te zadania w 2009 r przeznacza się kwotę 10.000 zł oraz wprowadzenie 
nowych kwot wyliczonych na zadanie pn. "Rozbudowę DPS w Wiśniowej Górze" szacowany 
koszt realizacji inwestycji na lata 2009 - 2010 to kwota 12.027.654 zł. Środki własne Powiatu 
zaplanowane na 2009 rok to kwota 890.000 zł oraz na rok 2010 w kwocie 914.159 zł, 

pozostałe środki są do pozyskania. Ta sama sytuacja jeśli chodzi o PRL. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów oraz 
Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz Przewodniczący 
Komisji bezpieczeństwa - Pan Jerzy Kabat poinformowali, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 18, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Pkt 17. porządku obrad - Podjęcie uchwały w svrawie zmiany w "Planie 
Rozwoju Lokalnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2007 - 2015" 
przyjętego uchwałą nr 2471XXIV/2008 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
z dnia 29 maja 2008 roku. 

Pan Paweł Zawadzki - podinspektor w ref. Ds. FSUE powiedział, że zmiany dotyczą tych 
samych zadań odnośnie poprzedniej uchwały w sprawie zmian w WP!. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

oraz Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki. 
Finansów 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz Przewodniczący 
Komisji Bezpieczeństwa - Pan Jerzy Kabat poinformowali, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - 0, 
,- "wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
( 

I 
~., 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Pkt 18. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawze udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Brójce w 2009 roku. 

Pani Barbara Ignatowska - Skarbnik Powiatu powiedziała, ze Gmina Brójce wystąpiła 
z prośbą o przyznanie pomocy finansowej w kwocie 120.000 zł z przeznaczeniem na zakup 
sprzętu do wykonywania napraw drogowych - remontera drogowego. Koszt tego urządzenia 
to 250.000 zł. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów oraz 
Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała powiedziała, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, przy ilości głosów: "za" - 3, 
"przeciw" - 0, "wstrzymuje się" -2. 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa - Pan Jerzy Kabat poinformował, że w momencie 
głosowania była minimalna ilość członków Komisji. Wynik głosowania to: "za" - 0, 
"przeciw" - 1, "wstrzymują się" - 2. Pan Kabat podał argumentację komisji, że Gmina Brójce 
w momencie, gdy przejmowała zarząd nad drogami wiedziała, że ich stan jest zły. Ponadto 
gmina ta po raz drugi otrzymałaby spore pieniądze na zakup sprzętu, stąd te wątpliwości. Pan 
Kabat poprosił o przerwę w obradach celem ponownego omówienia projektu uchwały przez 
Komisję bądź odłożenie podjęcia uchwały na kolejną sesję. Powiedział, że nie chce 
doprowadzić do sytuacji, ze momencie braku pozytywnej opinii komisji zostanie podjęta 
uchwała. 

Pan Bereziński zwrócił uwagę, że Gmina Brójce nie otrzymywała wcześniej środków, teraz 
jest okazja, by przeznaczyć środki na tą gminę. Ponadto zapytał o szczegóły techniczne 
i zakres działania takiego urządzenia. 
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Pan Piotr Busiakiewicz - Starosta Łódzki Wschodni poinformował o szczegółach 

technicznych działania proponowanego do zakupu urządzenia. 

Pan Kobus miał na myśli zakup innego urządzenia. Zapytał o możliwość wypożyczenia 
sprzętu innym gminom. 

Pan Starosta powiedział, że przestawiona propozycja jest jednoznaczna, ma to być własność 
Gminy Brójce. W przypadku, gdy gmina zrezygnuje z pełnienia zarządu nad drogami, środki 
te można odzyskać poprzez pomniej szenie środków na bieżące utrzymania. Jeżeli inne gminy 
będą zainteresowane współpracą, to będą się mogły porozumieć. Zaproponował, żeby środki 
te przeznaczane dla gminy Brójce mieć w pamięci przy rozdysponowaniu nadwyżki 
budżetowej. 

Pan Kabat powiedział, że prawdą jest, że nie kierowano środków na gminę Brójce. Zwrócił 
uwagę na cel pomocy - nie są to środki na drogi tylko na zakup sprzętu. Gdy nastąpi decyzja 
o zakupie, to należy rozważyć doposażenia pozostałych gmin albo przynajmniej świadczyć 
usługi dla pozostałych gmin bez doliczania zysków. 

Pan starosta przypomniał, ile kosztowało utrzymanie funkcjonujących w Starostwie stanowisk 
do spraw utrzymania dróg. 

Pan Jerzy Gensler - Radca Prawny wypowiedział się na temat możliwości korzystania 
ze sprzętu przez inne Gminy. Powiedział, że może zostać zawarte za zgodą Gminy Brójce 
porozumienie zawierające zapisy o ułatwieniu korzystania ze sprzętu na warunkach 
preferencyjnych dla pozostałych gmin, treść uchwały musi pozostać bez zmian. 

Ogłoszono 10 min przerwy. 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki -
Pan Jerzy Kabat poinformował, że Komisja przeanalizowała jeszcze raz projekt uchwały, 
który ostatecznie został zaopiniowany pozytywnie, przy uwzględnieniu deldaracji Starosty, 
że przy podziale nadwyżki budżetowej zostaną uwzględnione te środki oraz przeznaczone 
zostaną środki na drogi w innych gminach. 

\ Pan Konrad Kobus, powiedział, ze jest za propozycją Komisji. Odniósł się do możliwości 
technicznych planowanego do zakupu sprzętu. Poprosił o udzielenie informacji Pana Dariusza 
Łukowiaka. 

Pan Łukowiak wypowiedział się na temat możliwości sprzętowych. W każdym okresie roku 
odpowiednie są różne urządzenia. Naprawy dróg są obecnie konieczne. 

Pan Opala powiedział, że na Komisji podjęto pewne uzgodnienia i me będzie się temu 
sprzeciwiał. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 15, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 1, uchwała została podjęta. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Pkt 19. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie zmian budżetu Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego w 2009 roku. 

Projekt uchwały omówiła Pani Skarbnik, która powiedziała, ze najważniejsze zmiany dotyczą 
zabezpieczenia środków własnych na realizację zadań inwestycyjnych, w związku z 
przystąpieniem do projektów: "Muzeum w przestrzeni" oraz dotyczącego rozbudowy DPS w 
Wiśniowej Górze. 390 tys zł obecnie, niezbędne jest zwiększenie o 500 tys zł. Pomoc 
Finansowa dla gminy Brójce oraz 10 tys zł na muzeum w przestrzeni. Ponadto propozycję, na 
poprzedniej sesji dotacja na bieżące utrzymanie dróg została wyrównana. Była to kwota 
wcześniej pomniejszona o Rodina zadanie przygotowanie ewidencji dróg i mostów. Teraz 
proponuje się zwiększenie środków dla pozostałych gmin. Pozostałe zmiany dotyczą 

wprowadzeni po stronie dochodów wynikających z obsługi PFRON. W administracji środki 
wpłynęły na realizację Święta Powiatu. 
Nowy załącznik dotyczący planu wydatków dotyczących udzielonej pomocy finansowej. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowała, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Pkt 20. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie zmzan w budżecie 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2009 roku. 

Pani Skarbnik powiedziała, że zmiany dotyczą zmian po stronie wydatków łącznie o kwotę 
40 tys zł. Dotyczy to przesunięcia między działami klasyfikacji budżetowej, odnośnie DPS 
w Lisowicach oraz przesunięcie w związku z realizacją zadań dotyczących Święta Powiatu. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowała, 
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 1 7, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Pkt 21. porządku obrad - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Nie zgłoszono. 

16 



\ 

Pkt 22. porządku obrad - Wolne wnioski i sprawy różne . 

• :. Pan Wicestarosta w imieniu Zarządu Powiatu zaprosił na wystawę Stołów 

Wielkanocnych . 

• :. Pani Skarbnik poinformowała o pIsmIe od Wojewody Łódzkiego o wdrożeniu 
czasowego ograniczenia przepływu środków finansowych, co znacząco ogranicza 
przekazywane środki, miedzy innymi w dziale 851, gdzie przekazywane są środki 
na ubezpieczenie zdrowotne osób bezrobotnych. Ograniczeni dotyczą także środków 
dla Domów Pomocy Społecznej. Jest to niebezpieczne, gdyż trudno zaciągać 
zobowiązania, na które nie są przekazywane środki . 

• :. Pan Surowiec poinformował, iż wpłynęło pismo od mieszkańców mIejscowości 
Prawda w sprawie naprawy rogi, jest nieprzejezdna. Pismo zostało skierowane 
do Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji bezpieczeństwa . 

• :. Pan Wicestarosta poinformował o programie Święta Powiatu i Sesji Uroczystej. 

Pkt 23. porządku obrad - Zamknięcie obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Pan Przewodniczący podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady Nadzwyczajnej XXXVI 
Sesji Rady Powiatu. 

Protokołowała: D. Piekarek 

Przewodniczący Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego 

lA 
·u \ 

Ryszard $urowiec 

\ 
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